
JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.02.90

Side
1

Dagsorden for møde i

ØKONOMIUDVALGET

mandag, d. 12.02.90 kl. 13.30 i udvalgsværelse II.

DELTAGERE: Poul Madsen 
formand

Johnna Hermansen 

Svend Erik Isakson 

Jens Chr. Børresen 

Asger Mansted

MØDET HÆVET KL.:

Dagsordenen omfatter punkterne fra nr. 102 til 138 incl.

De respektive sager ligger til gennemsyn i udvalgsværelse II 
i weekenden.
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Pkt.nr. 133
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Pkt.nr. 135
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RESTANCEOPGØRELSE PR. 31. DECEMBER 1989.
KOMMUNENS LIKVIDE BEHOLDNING PR. 02.01.90
BUDGET 1991 - PROCEDURE/TIDSPLAN
OVERFRØSEL AF RåDIGHEDSBELøB FRA 1989 TIL 1990
KVARTALSOPGØRELSE - KLOAK SYD
KLOAK-SYD
LOKALPLAN NR.24
LOKALPLANER 45
MATERIELGåRDEN - VENTILATION
MATERIELGåRDEN - FYSISKE RAMMER
VæNGETVEJ - KOMMUNEVEJ 104
KØREPLAN FOR DEN KOMMUNALE TANDPLEJE
SAMARBEJDSAFTALE MED SVANHOLM DAGPLEJE
VEDR. KØRSELSORDNING TIL FEMHøJ UNGDOMSKLUB
LEJEKONTRAKT - FASANGåRDEN
EVT. LEJE AF EJENDOMMEN ASKEVEJ 61.
AKTIVITETSCENTER
ANSØGNING OM EFTERSKOLEOPHOLD
PROJEKT PIGE/KVINDER I BESKæFTIGELSESFAG
FERIEPLAN - SKOLEÅRET 1990/91
INDSAMLING AF PAP OG PAPIR
INDSAMLING AF GLAS OG PAPIR
MADAFFALD FRA STORKØKKENER
REVISION AF SPILDEV.PLAN, HYDROLOGISK UNDERSØGELSE 
LOV OM BESKATNING AF FAST EJENDOM - FRITAGELSE 
KOMMUNEF. I FR.BORG AMT-TILSKUD TIL TURISME. 
FØLGENDE FORENINGER ANSØGER OM TILSKUD 
KL'S DELEGERETMØDE D. 19.-20.4.1990 
ANSØGNING SOM SKOLEINSPEKTØR MØL.
ANSØGNING - LEDENDE BIBLIOTEKAR 
ANSæTTELSE AF PROJEKTKOORDINATOR 
INDHENTET UDTALELSE
FUNKTIONSBESTEMT OVERASSISTENTSTILLING
PERSONALESAG VEDR. EN ENKELT TJENESTEMANDSANSAT
OMKLASSIFICERING
KOMMUNERNES LANDSFORENING
MEDDELELSER FRA:
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Journalnr.... : 00.01030 B.lbnr. 668
Sagsbehandler : OF Sagsid/lbnr. 355

RESTANCEOPGØRELSE PR. 31. DECEMBER 1989.

Pkt.nr: 102 

Fdm. init.

(2>U

Sagsfremstilling:
I henhold til kasse- og regnskabsregulativets bilag 8. 1. 
fremsendes restanceopgørelse pr. 31. december 1989,
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Journalnr.... : 00.01010 B.lbnr. 475
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 298 

KOMMUNENS LIKVIDE BEHOLDNING PR. 01.02.90

Pkt.nr: 

Fdm. init.

m

Sagsfremstilling:
Giro ............................. kr. 0,9 mill.
Chrck ............................ kr. 0,1 mill.
Andordring og tidsindskud ...... kr. 0,0 mill.

kr. 1,0 mill.

Obl.beholdning (kursværdi ult.89) kr. 3, 6 mill.
kr. 4,6 mill.

Heraf vedrører:
Kloakforsynings andel ........... kr. 27,0 mill.
Vandforsynings andel ............ kr. 13,6 mill.
Renovationsordnings andel ...... kr. 6,0 mill.
Kirkeskat + afgifter ............ kr. 0,2 mill.

kr. 46,8 mill.

Budgetteret:
Forbrug 1990 .................... kr. 0,3 mill.
Forbrug ultimo januar 1990 ..... kr. 9,7 mill
Merforbrug ....................... kr. ii II M

 
II O II O mill.

Beslutning:
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Journalnr.... : 00.01002 B.lbnr. 653
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 312

BUDGET 1991 - PROCEDURE/TIDSPLAN

Pkt.nr: 104

Fdm. init.

m

Sagsfremstilling:
Økonomisk forvaltning fremsender forslag til procedure og 
tidsplan vedr. budgetlægning for 1991-1994.
Såvel procedure som tidsplan er ændret i forhold til 
tidligere års arbejdsgang.
Dette skyldes bl.a.:

- Kommunens øjeblikkelige økonomiske situation

- generelle stramninger i den kommunale økonomi

- fastholdelse af intentioner i 1990-budgettet 

Hovedpunkterne for budgetproceduren er:

- Uændret/nedsat serviceniveau

- økonomiudvalget uarbejder budgetforslag til fag
fagudvalg

- fagudvalg kan kun rokere indenfor egne rammer

Procedureregler og tidsplan er vedlagt dagsordenen til økono
miudvalgets medlemmer.

Økonomisk forvaltning skal legeledes foreslå, at der afholdes 
budgetseminar primo maj måned 1990, forinden økonomiudvalget 
fremsender budgetoplæg til fagudvalgene.

Der ønskes Økonomiudvalgets stillingtagen til følgende:

- 1. Reduktion af 1990-budget.

- 2. Ingen prisfremskrivning af 1991 budget samt evt.
1992.

- 3. Nedskrivning af nettorammer i forbindelse med
decentralisering for 1991.

Økonomichefen den 26.1.90:
Økonomiudvalget bedes foretage udmelding til fagudvalgene 
vedr. budgetprocedure og tidsplan.
Det bør i denne udmelding præciseres at også den vedtagne 
finansiering i 1990-budgettet skal fastholdes.
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Pkt.nr: 105
Journalnr.... : 00.01005 B.lbnr. 661
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 322 Fdm. init.

OVERFØRSEL AF RÅDIGHEDSBELØB FRA 1989 TIL 1990
ay

Sagsfremstilling:
Jvf. vedlagte opgørelse er to anlægsarbejder endnu ikke 
færdiggjort, hvorfor rest rådighedsbeløb ønskes overflyttet 
til 1990.

Beslutning:
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Pkt.nr: 106
Journalnr.... : 06.01.03 B.lbnr. 167
Sagsbehandler : JK Sagsid/lbnr. 194 Fdm. init.
KVARTALSOPGØRELSE - KLOAK SYD

Sagsfremstilling:
Kvartalsopgørelse - Kloak Syd.
Økonomisk forvaltning har udarbejdet opgørelse over afholdte 
forventede udgifter vedr. Kloak Syd.
Pr. 14/11-1990 er der givet anlægsbevilling på kr. 55.139.562 
hvilket er kr. 1.989.151 mere end forventet overslag.
Den samlede udgift til Kloak Syd forventes at blive 74,0 mio. 
kr. hvilket betyder en rest finansiering på ca. 19,0 mio. kr. 
Kloakfonden udgør pr. 31/12-1990 25,5 mio.kr.
Hertil skal lægges manglende indbetalinger samt forrentning 
af kloakfondens midler.
De resterende udgifter kan således afholdes af fondens 
midler.

Økonomisk forvaltning den 5,2.1990.
Der skal gøres opmærksom på, at der er et stigende problem 
med manglende indbetalinger fra borger som bliver pålignet 
tilslutningsbidrag.
Der mangler p.t. indbetalinger således:

Etape Dll og D12
sidste rettidige indbetaling 31/12-89 kr. 1.344.733,57 
(oprindelig pålignet 1,8 mio.kr.)

Fra tidligere etaper kr. 134.491,55

Ialt kr. 1.479.225,12

Beslutning:
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Journalnr.... : 06.01.03 B.lbnr. 550
Sagsbehandler : FKL Sagsid/lbnr. 343 

KLOAK-SYD

Pkt.nr: 107 

Fdm. init.

or
Sagsfremstilling:
Forhandling med grf. Strandkærgård om problemer m.h.t. 
asfaltering af veje efter kloakering samt erhvervelse af 
areal til pumpestation på strandarealet herunder form for 
indhegning.

Formanden Erik Nielsen samt advokat Leif Erlandsen og 
Fa.Dines Jørgensen & co. er tilsagt til kl. 14,30.

TU har behandlet sagen den 010290 , nr. 35.
I mødet deltog: Erik Nielsen - Leif Erlandsen - Viggo Wedege -

Anders Holm.
Følgende punkter blev gennemdrøftet:
1) Strandareal - udgifter til skøde m.v. - grundejerforeningen 

uvedkommende
2) Skrivelse af 31.oktober 1989 fra ejeren af Krabbevej 44 -

- omkring ejerforhold til Strandareal m.v. - opsætning 
af bænk - grædehøj

3) Arealerhvervelse - pumpestation - indhegning
4) Adgangsvej til sgtranden - spærring
5) Kommunal overtagelse af Dråbyvej
6) Retablering af øvrige asfaltveje
7) Etablering af "stillevej" på Hummervej - Østersvej samt 

Søstjernevej
8) Evt.

ad.l. Leif Erlandsen afholder udgiften

ad 2. Skrivelsen videresendes til grundejerforeningen 
strandkærgård til videre foransgtaltning 

ad 3. udsættes til skødespørgsmålet er løst.
ad.4. udsættes til vej synet 3.april 1990 Erik Nielsen tilsiges 
ad 5. overtages som af udvalget tidligere indstillet.

Sagen forelægges dog økonomiudvalget, 
ad 6. Parterne tiltrådte det tidligere udarbejdede forslag til 

fordeling af retableringsomkostninger jfr. DJ. forslag af 
2.11.1988.

ad 7. Grundejerejerforeningen vil vende tilbage til dette 
spørgsmål. 

ad 8. intet.

Beslutning:

^  X  r  ^  / S  A -' s**-? ^  '

... '
y  s /  y

/y_ ^
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Journalnr.... : 01.02.05 B.lbnr. 551
Sagsbehandler : FKL Sagsid/lbnr. 338 

LOKALPLAN NR.24

Pkt.nr: 108 

Fdm. init.

Tf-

Sagsfremstilling:
Teknisk udvalg behandlede i sit møde den 7.12.1989 
spørgsmålet om fordeling af udgifterne til etablering af 
stamvej.

I mødet tiltog i øvrigt advokat Leif Erlandsen og Jørgen 
Olsen, som repræsenterede sommerhusudstykningen "Gerlev 
Strandpark".

Parterne enedes om fordelingstal 
1/3 til sommerhusudstykningen 
2/3 til kommunen.

Sagen blev efterfølgende behandlet i ØK.udvalget den 
8.1.1990, hvor man ønskede en klarlægning af tekniske, 
formelle og fordelingsmæssige spørgsmål.

TU har behandlet sagen den 010290 , nr. 5.
Teknisk udvalg tilbagesender sagen til økonomiudvalget med 
bemærkning om, at fordelingstallene 1/3 og 2/3, som var 
resultatet af forhandling den 7.12.1989, var baseret på 
boligtallene for helårsudstykning og sommerhusudstykniong på 
hhv. 210 og 153 ved fuld udbygning og for 1.etape 140 og 76. 
Kommunens andel udgjorde i de to opstillede tilfælde 57,7 % 
og 64,8 %.
Herefter resterede partstallet for renseanlægget. Da det ikke 
var umiddelbart muligt at opstille et ækvivalent tal herfor 
enedes parterne om en udligning af fordelingstallene på 
66,666 % og 33.333 % eller 2/3 og 1/3.
Projektets enkelte bestanddele er belyst i skrivelse af 
11.8.1989 fra fa. DJ&Co suppleret med notat af 11.jan.1990. 
Parterne var i øbrigt enige om, at lade vejen fra Tørslevvej 
og frem til sommerhusudstykningen blev gjort fuldt færdig, 
hvilket på det foreliggende projektgrundlag vil tilsvare en 
kommunal andel på ca. 1.770.000 kr. (ekscl. moms).
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Pkt.nr: 109
Journalnr.... : 01.02.05 B.lbnr. 560
Sagsbehandler : FKL Sagsid/lbnr. 339 Fdm. init.
LOKALPLANER 45

i f

Sagsfremstilling:
Fa. Dines Jørgensen & Co har modtaget skitseforslag til 
bebyggelse fra arkitektfirmaet Mangor & Nagel.

I forbindelse med planlægningen af sagen har man fået oplyst, 
at byggeriet påregnes opstartet i 3.kvartal i år.

Da området endnu ikke er regnvandskloakeret, skal man derfor 
gøre opmærksom på denne tidsplan, idet kommunen skal sørge 
for hovedkloaken til området.

TU har behandlet sagen den 010290 , nr, 21.
Teknisk udvalg fremsender sagen til økonomiudvalget med 
indstilling om, at det her omhandlede projekteringsarbejde startes 
op nu under hensyntagen til det skitserede tidsprogram for 
byggeriet.

Beslutning:
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Pkt.nr: 110
Journalnr.... : 05.08.01 B.lbnr. 646
Sagsbehandler : JMJ Sagsid/lbnr. 341 Fdm. init.

MATERIELGåRDEN - VENTILATION

Sagsfremstilling:
I henhold til Byrådets beslutning af 19.12.1989 - jfr. sag
B.lbnr. 230 pkt. 62 - har forvaltningen kalkuleret 
omkostningerne ved etableringen af ventilationsanlæg 
Materielgården som følger:

på

1. Udsugningsanlæg i hovedhallen iflg. tilbud og 
forslag fra LN-Luftteknik A/S kr. 97.150,-

2. Ventilationsanlæg fra mandskabsrum - samme 
firma 11 51.750,-

3. Røgsuger fra Svejsebord II 9.500,-
4. El-installationer - A/S N.Carlo Jensen II 21.150,-

5. Bygningsarbejder ved ovennævnte installa
tioner - anslået II 20.050,-

kr.199.600,-

Forvaltningen anbefaler iværksættelse af arbejderne omfattet 
i pkt. 1 og 3 samt delarbejder ved. pkt. 4 og 5 under 
forudsætning af Arbejdstilsynets godkendelse og 
byggetilladelse.

TU har behandlet sagen den 010290 , nr. 25.
Teknisk udvalg fremsender sagen til økonomiudvalget med 
indstilling om, at samtlige punkter iværksættes.
Arbejdet forudsættes færdiggjort inden l.aug. 1990, som af 
Arbejdstilsynets forudsat og godkendt.
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Pkt.nr: 111
Journalnr 05.08.01 B.lbnr. 645
Sagsbehandler : JMJ Sagsid/lbnr. 340 Fdm. init

MATERIELGåRDEN - FYSISKE RAMMER

Sagsfremstilling:
Spørgsmålene omkring Materielgårdens fysiske rammer som 
drøftet i ØK-udvalgsmøde den 11.12.89, i Byrådsmøde den 
19.12.89, TU-møde den 28.23.89 og senest i ØK-udvalgsmøde den 
8.1.90 har med de respektive beslutninger været forelagt og 
behandlet i SU-møde på Materielgården den 22.1.90 i 
dagsordenen Pkt. 1, hvorefter SU besluttede:

ad pkt. 1. Freddi Jørgensen gennemgik sagsforforløbet indtil
nu. Der udarbejdes planer i.h.t. ØK-udvalgets 
beslutninger.
Planerne forelægges SU til drøftelse, ligesom 
Arbejdstilsynets krav skal efterkommes. SU 
anbefaler i øvrigt TU's afgørelse og beslutning 
i sag nr. 119 af 30.11.89 om udflytning over en 
treårig periode. SU opfordrer ØK-udvalget til, 
ved selvsyn, at orientere sig om forholdene på 
stedet.

Spåledes foranlediget udarbejder forvaltningen forslag til 
videre overvejelser og behandling - herunder økonomiske 
vurderinger - med flg. alternativer:

A. Indretning af mandskabsfaciliteter i boligen ved 
Brandstationen samt følgearbejder på nuværende bygning 
på Materielgården.

B. Evt. disponering ved køb af ejendommen matr.nr.6 GI,
Kastanievej 4, af areal 2336 m2 (hjeraf vej 259 m2), 
herunder nybygning på samme areal.

C. Udflytning over en 3-årig periode som fastholdt af TU i 
B.lbr. 427 pkt. nr. 199.

TU har behandlet sagen den 010290 , nr. 24.
Teknisk udvalg fremsender sagen til økonomiudvalget med 
indstilling om, at teknisk forvaltning vil fremkomme med en 
detailjeret redegørelse for mulighederne for at realisere 
punkterne A og B .
Dette forudsætter imidlertid, at økonomiudvalget vil være positivt 
stemt for i påkommende tilfælde at gå ind for køb af matr.nr. 6 
GI.
Arbejdstilsynet skal inden 1.marts 1990 have tilbagemelding om 
påtænkte dispositioner.
I øvrigt vil økonomiudvalget løbende blive orienteret om 
efterfølgende krav fra Arbejdstilsynet.

Beslutning:
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Journalnr.... : 05.13.10 B.lbnr. 578
Sagsbehandler : FKL Sagsid/lbnr. 342 

VæNGETVEJ - KOMMUNEVEJ 104

Pkt.nr: 112 

Fdm. init.

Sagsfremstilling:
I forbindelse med vejsyn 1989 blev det vedtaget, at tidligere 
projekt for hastighedsdæpmpende foranstaltninger (kr. 57.075) 
optages til fornyet behandling og overvejelse.

Supplerende kan oplyses, at Andelsboligforeningen 
Engparken/Vængetvej opfordrer kommunen til at få bragt 
Vængetvej i en forsvarlig stand - det være sig såvel trafik
som overflademæssigt.

27.7.1989:
Teknisk udvalg videresender projektet til ØK-udvalg og byråd 
med indstilling om, at anlægssum ( nu anslået til kr. 70.000) 
optages i kommende budgetbehandling, således at arbejdet kan 
bringes til udførelse i 1990.

Efterfølgende figurerer anlægssummen kr. 71.000 i budget 
1990, hvorefter projektet principielt kan udbydes i 
licitation.

Der ønskes udvalgets stillingtagen til licitationsform.

TU har behandlet sagen den 010290 , nr. 29.
Teknisk udvalg fremsender sagen til økonomiudvalget med 
indstilling om, at følgende entreprenører deltager i indbudt 
licitation:
Bjarne Thorsen 
Ove Johansen 
Arne Larsen
Forinden arbejdet udbydes, må teknisk forvaltning dog forelægge 
projektet til udtalelse hos gdr. Sv.Åge Andersen, Tangbjerggård.

Beslutning:
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Journalnr.... : 16.21.01 B.lbnr. 520
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 345

KØREPLAN FOR DEN KOMMUNALE TANDPLEJE

Pkt.nr: 113 

Fdm. init.

$>oc,

Sagsfremstilling:
Tiden er nu inde, at forvaltningen sammen med personalet skal 
i gang med den anden fase i etablering af den selvstændige 
tandpleje. I december måned 1989 blev venterummet og en EDB 
arbejdsplads etableret.

Planerne for det næste halve års tid er, at de resterende 
bygningsmæssige forandringer skal bringes på plads. Herudover 
vil der blive foretaget de nødvendige stillingsopslag, lige
som vi forventer, at forældrene i form af en orienterings
skrivelse vil blive orienteret i uge 12-13 om de ting, der 
vil ske med den kommunale tandpleje. Det kan oplyses, at for
valtningen p.t. har opslået specialtandlægestillingen, som 
forventes afgjort i marts måned, hvor specialtandlægen på 
konsulentbasis vil være behjælpelig med indretning og køb til 
denne funktion.

Endvidere skal vi i den forløbne periode anvende en del tid 
på planlægning, ligesom en del af personalet skal i gang med 
uddannelse, således, at vi er udrustet til opgaven den 1. au
gust 1990. Personalet har i denne anledning derfor anmodet 
om, at der frigives ekstra personaleressourcer i 
planlægnings- og etableringsfasen af den kommunale tandpleje.

16.1.1990 socialforvaltningen:

Forvaltningen kan anbefale, at der inden for de eksisterende 
rammer tildeles ressourcer til etableringsfasen, hvilket er i 
god tråd med det vi gør på daginstitutionsområdet, når der 
skal etableres en ny institution. Det skal derfor indstilles 
til social-/økonomiudvalget, at følgende personer går op i 
tid fra den 1.2. til 1.7.1990:

Klinikassistent Sonja Mehr 1 dag ugentlig. 
Klinikassistent Hanne Mehr 1 1/4 dag ugentlig. 
Tandlæge Louise Bengtson 15 dage. 
Specialtandlæge 10 timer.

For at kunne overholde budgetrammen vil følgende stillinger 
ikke blive besat pr. 1. august 1990, men senere:

1 nyoprettet klinikassistentstilling besættes 
pr. 1.11.1990
1 deltidstandlægestilling besættes pr. 1.9.1990

Endvidere skal det indstilles til social-/økonomiudvalget, at 
det afsatte beløb på anlægskontoen på kr. 492.100,- i 1990 
frigives.
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SOC har behandlet sagen den 23.01.90 , nr. 1.
Forvaltningens indstilling godkendt.
Beslutning:
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Pkt.nr: 114
Journalnr.... : 16.06.00.11 B.lbnr. 527
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 346 Fdm. init.

SAMARBEJDSAFTALE MED SVANHOLM DAGPLEJE

Sagsfremstilling:
På byrådsmødet den 16. januar 1990 vedtog man at indgå en 
samarbejdsaftale med Svanholm, der omfatter pasningen af 24 
børn i alderen 0-10 år. Aftalen er en opfølgning på byrådets 
beslutning den 16. marts 1989.

En af ideerne bag samarbejdsaftalen er bl.a., at Svanholm 
sammen med forvaltningen henholdsvis pr. 1.4. og 1.10 har mu
lighed for at drøfte spørgsmålet om opnormering/nednormering 
af antallet af pladser, ligesom man løbende følger op på den 
økonomiske frihed Svanholm har fået med hensyn til at dispo
nere over de børnebestemte beløb m.v.

Svanholm har dels ved skrivelse af 4. januar 1990, og dels i 
de samtaleforløb forvaltningen har haft, gjort opmærksom på, 
at normeringen på de 24 børn er utilstrækkelig i forhold til 
udviklingen i antallet af børn i alderen 0-10 år.

En opgørelse fra Svanholm over antallet af børn viser p.t.:

Herudover er der børn undervejs, som forventes født i januar 
og juli måned 1990. Endvidere påregnes det, at der indflytter 
en familie til foråret med en pige på 4 år, ligesom man har 
kontakt med en anden familie, som har et tvillingpar på 5 år.

Svanholm ansøger socialudvalget om, at der sker en opnorme
ring med 8 pladser, således, at ordningen udvides fra 24 til 
32 pladser.

16. januar 1990 socialforvaltningen:

Til brug for socialudvalgets vurdering af behovet for en op
normering af Svanholm skal forvaltningen oplyse følgende:

Af social- og sundhedsplanen for 1989 - 1992 fremgår det, at 
dækningsprocenten - d.v.s. antallet af faktiske pladser 
i.f.t. antallet af faktiske børn i aldersgruppen - er følgen
de:

21 børn i alderen 0-6 år.
16 børn i alderen 6-10 år. 
14 børn i alderen 10-16 år.

0-2 årige 88% 
3-5 årige 77% 
6-10 årige 57%
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Svanholm har i dag en normering på 24 dagplejepladser, og 
herudover er der et enkelt barn fra Svanholm, der passes i 
Slotsgårdens børnehave.
Den aktuelle situation på dagpleje/daginstitutionområdet er 
den, at der i dagplejen p.t. er indskrevet 240 børn (norme
ring 300 børn). På daginstitutionerne er samtlige pladser be
sat med undtagelse af fritidshjemmene, hvor der er 15 tomme 
pladser. Endvidere står vi overfor, at der p.t. arbejdes med 
planer om oprettelse af 25 børnehavepladser på Fasangården.
Det kan således konkluderes, at der i dag er en ubenyttet 
pladskapacitet på ca. 100 pladser.
På fritidshjemsområdet vil en ny strukturændring med en min
dre forældrebetaling end den vi kender til i dag, betyde, at 
fritidshjemspladserne bliver mere atraktive. Samtidig skal vi 
være opmærksomme på, at der p.t. arbejdes med planer om op
rettelse af 10 nye vuggestuepladser på h.v. Parkvejen og Bak
kegårdens børnehaver, der vil medføre en indskrænkning af 
børnehavepladserne med 20 pladser.
Såfremt Svanholm skal have 8 pladser mere til aldersgrupen 
7-10 årige vil disse pladser skulle finansieres ud af dagple
jens normering på 300 pladser for de 0-6 årige, medmindre 
man alternativt anviser nogle af de tomme fritidshjemsplad
ser.
Svanholm er ikke - som det fremgår af deres skrivelse - inte
resseret i at benytte daginstitutionerne, men satser på at 
holde børnene hjemme på Svanholm.
Eftersom det kan være svært at overskue konsekvenserne af de 
omlægninger, der p.t. arbejdes med på daginstitutionsområdet, 
skal forvaltningen anbefale, at en evt. opnormering på 8 
pladser indtil videre er af midlertidig karakter for perioden 
1.2. til 30.6.1990, hvorefter situationen tages op påny.
SOC har behandlet sagen den 23.01.90 , nr. 2.
Indstilling anbefales.
Opnormering på 8 pladser i perioden 1.2. til 30.6. 1990 anbefales.
Beslutning:
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Pkt.nr: 115
Journalnr.... : 16.06.12 B.lbnr. 305
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 263 Fdm. init.
VEDR. KØRSELSORDNING TIL FEMHØJ UNGDOMSKLUB

Sex .

Sagsfremstilling:
På økonomiudvalgsmødet den 8. januar 1990 behandlede man 
spørgsmålet om en tillægsbevilling på kr. 75.000 til 
transport fra ungdomsskolen til Femhøj.

Der henvises iøvrigt til økonomiudvalgets sagsoplæg den 
8.1.90, som er bilagt saagen.

Beslutning:
Økonomiudvalget har truffet følgende beslutning:
Tilbagesendes til fornyet opgørelse af udgiftfordelingen 
mellem konto 03 og 05.

30.1.1990 Socialforvaltningen:
Forvaltningen har udarbejdet en redegørelse generelt om 
kørselsaftaler, ligesom der er udarbejdet en opgørelse over 
udgiftfordelingen mellem konto 03 og 05. (udtræk fra 
økonomisystemet er vedlagt).

Redegørelse vedrørende kørselsaftaler generelt vedlagt i 
kopi.

Beslutnina:
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Journalnr.... : 82.03054 B.lbnr. 100
Sagsbehandler : SK Sagsid/lbnr. 135

LEJEKONTRAKT - FASANGåRDEN

Pkt.nr: 116 

Fdm. init.

Soc .

Sagsfremstilling:
I forbindelse med budgetbehandling for 1990, har byrådet
godkendt etablering af naturværksted.

På denne baggrund fremsendes udkast til lejekontakt til en
delig godkendelse.

Udkastet anbefales ændret således:

§3 - her åbnes mulighed for interne kurser som fremleje i 
mindre omfang.

§5 - her begrænses kommunens ansvar således at det er udlejer 
som skal afholde udgifter til evt. nyt centralvarmeanlæg 
samt udvendig vedligeholdelse.

§12- kommunen fratages pligt til istandsættelse ud over 
erstatningsbeløb.

§13- basislejen sættes til kr. 125.000 + skat og forsikring.

ØK har behandlet sagen den 09.10.89, nr. 16.
Kontaktudkastet med ændringer godkendt.

ØK har behandlet sagen den 11.12,89, nr. 60.
Kontrakten godkendes med basisleje kr. 130.000, ligesom der 
skal ske en ansættelse jfr. §9 og fastsættelse af tilsvarende 
huslej e .

Komm.dir. d. 25.01.90.
Kontraktudkast er tilsendt stiftelsen i underskrevet stand. 

Der ønskes godkendelse af følgende:

1. husleje for Fasanhuset kr. 21.200 pr. år

2. honorar for tilsyn samt pasning (bl.a. græsslåning, drift) 
kr. 15.000 pr. år.

Samtidig orienteres om, at ejendommen er besigtiget og ved
ligeholdelsesstand på overtagelsesdato 1.2.90 er fastslået.

Istandsættelse foretages i mindre omfang ved hjælp fra Fem- 
høj .
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Da der ikke er afsat midler til istandsættelse samt inventar
anskaffelse, søges godkendelse af finansiering ved, at drif
ten ændres fra 1.4,90 til ca 1.6.90.
løvrigt meddeles, at en opstart pr. 1.4.90 alligevel ikke 
formodes at kunne påregnes med fuldt udbytte.
Beslutning:
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Journalnr.... : 82.03 B.lbnr. 662
Sagsbehandler : SK Sagsid/lbnr. 323
EVT. LEJE AF EJENDOMMEN

Pkt.nr: 117 

Fdm. init.

SK

Sagsfremstilling:
Ejer af ovennævnte ejendom forespørger om
kommunen er interesseret i et langtidslejemål vedr:

1 værkstedslokale med tilhørende konferencerum og kontor 
ca. 200 m2

4 lokaler ? ca 95 m2.

1 stk. beboelse m/forretning og kontor ca 200 m2. 

Beslutning:

■tyS/
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Pkt.nr: 118
Journalnr 18.01.01 B.lbnr. 656
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 352 Fdm. init
AKTIVITETSCENTER

Sagsfremstilling:
En arbejdsgruppe nedsat af kulturel forvaltning har udarbej
det et forslag til aktivitetscenter for fritidsundervisnin
gen i Jægerspris kommune.
Forslaget er medsendt dagsordenen som bilag.

Tanken med et aktivitetscenter er at koordinere fritidstil
budene i kommunen, således at så mange som muligt kan få op
fyldt deres ønsker til undervisning uanset alder og hvor de 
tilmelder sig.
Aktivitetscentret skal drives i tæt samarbejde med de eksi
sterende initiativtagere, herunder oplysningsforbundene og 
administreres gennem Ungdomsskolen.
Forslaget er samlet udgiftsneutralt i forhold til gældende 
budgetter.

Arbejdsgruppen vil på nuværende tidspunkt bede om Byrådets 
tilkendegivelse af, om det er det mål, vi skal arbekde hen 
imod indenfor fritidsundervisningen.

Hvis tilkendegivelsen er positiv vil et endeligt forslag bli
ve udarbejdet i samarbejde med initiativtagerne og efter 
gældende lovregler.

KU1s indstilling vil forelægge til mødet.
Beslutning:
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Journalnr.... : 17.11.01049 B.lbnr. 477
Sagsbehandler : SL Sagsid/lbnr. 347

ANSØGNING OM EFTERSKOLEOPHOLD

Pkt.nr: 119 

Fdm. init.

kicL

Sagsfremstilling:

ansøger i skriv
else af 20.12.89, om et tilskud på 12.240.- kr. ud over det 
almindelige kommunale nå 5.000,- kr. som er bevilget i for
bindelse med i optagelse på Samsø Efter
skole pr. 13.08.89.

Ansøgningen fremsendes med henvisning til mulighed for dis
pensation fra de kommunale regler.

Skrivelser fra Klinisk psykolog og Marienlystskolen vedlæg
ges sagen.

Formanden for Kulturelt udvalg, den 25.1.90.
Fremsendes med anbefaling.

Beslutning:



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.02.90

Side
26

Pkt.nr: 120
Journalnr.... : 00.01003 B.lbnr. 657
Sagsbehandler : PH Sagsid/lbnr. 350 Fdm. init.

PROJEKT PIGE/KVINDER I BESKæFTIGELSESFAG

Sagsfremstilling:
Der søges om overførasel af 3.900,-kr. fra budgetår 1989 til 
budgetår 1990 til Projektet pige/kvinder i beskæftigelsesfag. 
Beløbet er statens tilskud, der er givet i 1989, men 
projektet følger skoleåret, og er først færdigt 31.07.90.

Økonomisk Forvaltning, den 01.02.90.
Ingen bemærkninger, idet dette er i overensstemmelse med tid
ligere beslutning.

KU*s indstilling vil forelægge til mødet.
Beslutning:
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Pkt.nr: 121
Journalnr 17.20.03 B.lbnr. 644
Sagsbehandler : BK Sagsid/lbnr. 351

FERIEPLAN - SKOLEÅRET 1990/91
Fdm. init

Sagsfremstilling:
Kulturel forvaltning har udarbejdet et udkast til ferieplanen 
for skoleåret 1990/91.
Udkastet er sendt til udtalelse i skolenævnene på Solbakke
skolen, Sogneskolen og Møllegårdskolen den 15.01.90.

Solbakkeskolen den 24.01.90.
Skolenævnet ved Solbakkeskolen anbefaler udkastet.

Sogneskolen den 25.01.90.
Skolenævnet ved Sogneskolen anbefaler udkastet.

Kulturel Forvaltning, den 30.01.90.
Møllegårdskolens nævn har møde den 07.02.90, hvorfor udtalel
sen ikke kan foreligge til KU's møde.
Det anbefales, at fremsende udkastet til ferieplanen til By
rådet, idet mange forældre allerede nu skal fastlægge deres 
ferie.

KU1 s indstilling vil forelægge ved mødet.
Beslutning:
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Pkt.nr: 122
Journalnr 07.10.05 B.lbnr. 603
Sagsbehandler : HE Sagsid/lbnr. 315 Fdm. init

INDSAMLING AF PAP OG PAPIR

Sagsfremstilling:
I skrivelse af 2.jan.90 fra Carl Bro A/S fremgår, at AFAV's 
bestyrelse i efteråret 1989 vedtog, at AFAV skulle etablere 
en fælles indsamlingsordning for pap og papir fra virksom
heder og at der i denne forbindelse skulle udarbejdes et 
udkast til regulativ til kommunerne. Vedlagt skrivelsen 
følger derfor nu et udkast til regulativ for ordningen.

Bilag: 1) Udkast til regulativ for indsamling af pap og 
papir fra virksomheder.

2) AFAV Nyhedsbrev nr.l 1990

Miljøafdelingens bemærkninger:
Regulativudkastet lægger op til, at alle virksomheder og 
relevante institutioner omfattes af ordningen. Dette er 
ikke nødvendigt i henh. til Miljøministeriets bekendt
gørelse nr. 882, men AFAV har i sin handlingsplan, aug. 
1989, vedtaget, at indsamlingen bør omfatte samtlige 
brancher.
Kommunalbestyrelsen kan straffe virksomheder, såfremt de 
overtræder regulativet.
Det er vigtigt, at regulativet vedtages hurtigt med hen
blik på at opnå bedst mulige betingelser for ordningen.
AFAV ønsker besked på hvornår regulativet forventes ved
taget .

Indstilling: 1 2
1) Udvalgets holdning til hvem/hvilke regulativet skal om

fatte ønskes
2) Udvalgets holdning til omfanget af straffebestemmelser 

ønskes

MU har behandlet sagen den 29.1.90 , nr. 14.
1) og 2) Regulativudkast vedtages i sin helhed.

Beslutning: n



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.02.90

Side
29

Journalnr.... : 07.10.01 B.lbnr. 606
Sagsbehandler : HE Sagsid/lbnr. 316

INDSAMLING AF GLAS OG PAPIR

Pkt.nr: 123

Fdm. init.

Sagsfremstilling:
I skrivelse af 5.dec.89 fra Carl Bro A/S udbeder firmaet 
sig kommentarer og svar mht udbudsform, indkøb af contai
nere, placering og tømning af containere samt afsætning 
af det genanvendelige materiale.

Vedlagt skrivelse fra Carl Bro A/S af 8.dec.89 er frem
sendt forslag til regulativ for indsamling af glas og 
papir i Jægerspris kommune.

Det foreslås, at de regulativer, der senere skal udarbejdes 
for de forskellige ordninger, samles i et regulativ-komp
leks, opbygget som løsbladssystem, der gør det nemmere lø
bende at revidere enkelte bestemmelser.

Det bemærkes, at paragraf 6, klage, er korrekt udformet. 
Afgørelser kan påklages til Miljøstyrelsen. Dette har 
Miljøstyrelsen meddelt Carl Bro A/S i skrivelse af 15.dec. 
89, på foranledning af spørgsmål fra firmaet, jf. brev af 
8.dec.89.

Miljøafdelingens bemærkninger:
1) Regulativkompleks anbefales
2) Miljøafd. ønsker færdiggøre regulativ baseret på dette 

oplæg.
3) Miljøafdelingen anbefaler, at en indsamling af glas og 

papir fra private husstande i første hånd baseres på
- containere ved butikker, indkøbscentre mv.

Herefter kan mulighederne for supplement med 
- husstandsindsamling og/eller genbrugsstation med en 
evt. udnyttelse af langtidsledige undersøges.
En container-ordning vil være en "sikker" ordning der 
hurtigt kan etableres og som er nem at administrere.

4) Miljøafd. anbefaler: off. licitation i fællesskab med 
Hundested og Slangerup, at ordningen baseres på con
tainertype af mærket "Bobbel", at indtægten for salg 
af glas tilkommer vognmanden, mens indtægten af papir 
tilkommer kommunen.

Bilag: Udkast til regulativ for indsamling af hushold
ningsaffald i Jægerspris kommune, papir og glas

Indstilling: 1 2 3 4
1) Udvalgets holdning til regulativkompleks som skitseret 

ønskes
2) Udvalgets holdning til forelagte regulativ ønskes
3) Udvalgets holdning til indsamlingsform ønskes
4) Udvalgets holdning til licitationsform, containertype
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og indtægtsfordeling ønskes.
MU har behandlet sagen den 29.1.90 , nr. 17.
1) - reg.kompleks ønskes
2) - regulativ godkendes
3) - den skitserede indsamlingsform anbefales
4) - off.lic. ønskes

- Bobbel-container ønskes
- indtægtsfordeling som skitseret anbefales.

Beslutning:
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Journalnr.... : 07.10.10 B.lbnr. 608
Sagsbehandler : HE Sagsid/lbnr. 317

MADAFFALD FRA STORKØKKENER

Pkt.nr: 124 

Fdm. init.

Sagsfremstilling:
I henhold til "Bekendtgørelse om kommunal indsamling af 
madaffald fra storkøkkener" skal kommunalbestyrelsen fra 
1.jan.90 med henblik på oparbejdning til dyrefoder eller 
lignende iværksætte indsamling fra storkøkkener, som har 
mindst 100 kg madaffald pr. uge.

Forvaltningen har den 15.dec.89 modtaget udkast til regu
lativ, fælles for de 8 interessentkommuner. Miljøafd. kom
mentarer er sendt til AFAV (telefax) den 16.jan.90.

Forvaltningen har den 5. jan 90 modtaget forslag til sam
arbejdsaftale med KAMBAS (en oparbejdningsvirksomhed). 
Kommentarer til forslaget er afleveret til AFAV (telefax) 
den 16.jan.90.

Ved en telefonisk rundspørge er indhentet følgende op
lysninger om madaffaldsmængder:

- De Tre Ege
- Lejren
- Gerlev kro
- Kulhuskroen
- Seminar

ca. 100 kg pr uge (70 1) 
ca. 60-80 kg pr uge
ca. 100 kg i højsæson, normalt mindre 
ca. 100 kg i højsæson, normalt mindre 
meget mindre end 100 kg

Resultat: Kun De Tre Ege har en madaffaldsmængde der kan 
blive omfattet af grænsen 100 kg pr uge.Kontrolvejning af 
affald udføres af Skipper.

Bilag: 1) Udkast til regulativ for indsamling og behandling 
af madaffald fra storkøkkener 

2) Forslag til samarbejdsaftale med KAMBAS

Indstilling:
1) Regulativudkast: Til drøftelse
2) Aftaleforslag med KAMBAS: Til drøftelse
3) Miljøafdelingen drøfter sagen med De Tre Ege
4) Miljøafdelingen bemyndiges til at færdiggøre regu

lativ og kontrakt, forudsat at De Tre Ege er en 
potentiel leverandør af madaffald.

MU har behandlet sagen den 29.1.90 , nr. 19.
Regulativ og aftale med med KAMBAS er godkendt incl. rettelser der 
senere er indgået.
Pkt. 3 og 4: Indstilling tiltrådt.

Beslutning:
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Journalnr.... : 09.00 B.lbnr. 630
Sagsbehandler : CGP Sagsid/lbnr. 318 Fdm.

REVISION AF SPILDEV.PLAN, HYDROLOGISK UNDERSØGELSE

Pkt.nr: 125

init.

~TP

Sagsfremstilling:
I forbindelse med revision af kommunens spildevandsplan 
har det været nødvendigt at tage vurdere muligheden for 
også i fremtiden at aflede spildevand i Kulhuseområdet 
ved nedsivning. For at tilvejebringe et bedre grundlag 
for beslutning, besluttede UTM den 30. november at 
gennemføre en kortlægning af de hydrogeologiske forhold 
i området.

Den 28. december 1989 behandlede UTM et projektforslag 
med tilhørende overslag og besluttede at overgive sagen 
til Økonomiudvalget med anbefaling om frigivelse af kr. 
475.000 til formålet.

Den 8. januar, Økonomiudvalget behandlede sagen i lyset 
af miljøministeriets vejledning af 22. december om 
prioritering af anlægsarbejder og traf beslutning om at 
udsætte sagen, indtil Miljøudvalget havde haft mulighed 
til at revurdere behovet.

På basis af de klare signaler i miljøministeriets vej
ledning findes der nu et grundlag for i en længere 
periode at forsætte med nedsivning i sommerhusområder, 
og behovet for at afklare de hydrogeologiske forhold i 
forbindelse med den aktuelle revision af spildevandsplan 
er nu væsentligt mindre.

Kun på de relativt begrænsede lokaliteter i Kul
huseområdet, hvor grundvandstanden er høj i forhold til 
jordoverfladen, skønnes nedsivning være problematisk.

Det skal dog bemærkes, at Hovedstadsrådet i sin 
godkendelse af kommunens spildevandsplan, betingede 
sig, at en undersøgelse blev foretaget i planperioden.

Indstilling: Det indstilles fra miljøafdelingen, at den 
hydrogeologiske undersøgelse og kortlægningen af de i 
området værende vandressourcer udsættes, idet der 
henvises til miljøministeriets vejledning af 22. 
december 1989. Sagen kan da genoptages når spørgsmålet 
om kloakering eller ikke igen er aktuelt, eller vandfor
syningsinteresser begrunder en undersøgelse.

MU har behandlet sagen den 29.1.90 , nr. 41.
Indstilling tiltrådt.
Fremsendes økonomiudvalget til behandling.
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Pkt.nr: 126
Journalnr 25.02.01 B.lbnr. 665
Sagsbehandler : SK Sagsid/lbnr. 348 Fdm. init
LOV OM BESKATNING AF FAST EJENDOM - FRITAGELSE

SK

Sagsfremstilling:
Ovennævnte lov nr. 595 af 5. september 1986 er ændret med 
virkning for skatteåret 1990 således:

§8 stk. 9 udgår - det vil sige at der ikke mere skal søges om 
fritagelse for grundskyld til:

"Den bebyggede grund, gårdsplads og have til forsamlingshuse, 
der ikke drives erhversmæssigt.
Ved forsamlingshus skal forstås en bygning, der er bestemt 
til og hovedsagelig benyttes til afholdelse af møder af 
politisk, religiøs oplysende karakter, og hvortil der er 
offentlig adgang."

Den pågældende bestemmelse er flyttet til § 7 stk. 1 litra d, 
hvilket medfører at denne kategori af ejendommen automatisk 
er fritaget.

Konsekvens heraf er, at Hermon, Vinkelvej fritages for 
grundskyld.

Hermon orienteres efterfølgende.

Beslutning:
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Journalnr.... : 00.01049 B.lbnr. 660
Sagsbehandler : SK Sagsid/lbnr. 321

KOMMUNEF. I FR.BORG AMT-TILSKUD TIL TURISME.

Pkt.nr: 

Fdm. init.

stf

Sagsfremstilling:
Ved skrivelse pr. 24.01.90 meddeler kommuneforeningen at 4 
kommuner i Amtet har sagt nej til ansøgning om tilskud til 
etablering af et overordnet turist markedsføringsorgan 
(Nord-Tour).

Kommuneforeningen anmoder derfor de 4 kommuner om at 
genoptage sagen således, at hele amtet kan stå samlet om 
denne for området så betydningsfulde opgave.

Økonomiudvalget gav pr. 6.11.89 afslag på ansøgning om 
tilskud på kr. 1,- pr. indbygger (ca. kr. 8.025).
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Dato
12.02.90

Side
37

Pkt.nr: 128 

Fdm. init.

kB
Sagsfremstilling;
Det grundtvigske soldaterarbejde 
(14.2.89 afslag)

Beslutning;

Journalnr.... ; 00.01049 B.lbnr. 100
Sagsbehandler ; KH Sagsid/lbnr. 113

FØLGENDE FORENINGER ANSØGER OM TILSKUD



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.02.90

Side
38

Pkt.nr: 129
Journalnr : 81.44 B.lbnr. 659
Sagsbehandler : SK Sagsid/lbnr. 320 Fdm. init.

KL'S DELEGERETMØDE D. 19.-20.4.1990
SK

Sagsfremstilling;

Ved skrivelse pr. 31.01.90 fremsender KL tilmeldingsblanket 
til ovennævnte møde som afholdes i ålborg.

Øku bedes tage stilling til hvormange der skal deltage.
Beslutnina:



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.02.90

Side
39

Pkt.nr: 130
Journalnr.... : 81.03 B.lbnr. 233
Sagsbehandler : GH Sagsid/lbnr. 349 Fdm. init.
ANSØGNING SOM SKOLEINSPEKTØR MØL. □>y

Sagsfremstilling:
Kulturel Forvaltning den 02.01,90.
Der er indkommet ansøgninger fra nedenstående:

Ulla Pilegaard 
Thorkild Lind 
Ole Hvalsum

Geert Buttcher 
Betty Westh Hansen 
Nina K. Hartmann 
Ole Reimer Glynstrup 
Kent Poulsen 
Jørgen Slotsgaard 
Elisabeth K. Jørgensen 
Heini Davidsen 
Agnete Andersen 
Leif Sørup 
Ute Schmidt

Jacob Olsen 
Lise Olesen
Dorte E. Peirup 
Jytte Joensen 
Merete Madsen 
Thomas Wiltrup 
Bo Pedersen Bro 
Karsten Søberg

Kulturel Forvaltning den 03.01.90.
Lise Olesen har trukket sin ansøgning tilbage.

Kulturel Forvaltning den 17.01.90.
Thorkild Lind har trukket sin ansøgning tilbage.

Kulturel Forvaltning den 26.01.90.
Skolenævnet, Møllegårdskolen meddeler i skrivelse af 
25.01.90:
Til skolenævnets møde den 24.01.90 var følgende ansøgere til 
stillingen som skoleinspektør ved Møllegårdskolen indkaldt 
til samtale:

Skoleinspektør Geert Buttcher

Skolekonsulent Ole R. Glynstrup

Viceskoleinspektør Jytte Joensen

Skoleinspektør Bo Pedersen Bro

I forlængelse af samtalerne har skolenævnet i enighed beslut
tet at foretage følgende prioriteret indstilling:



JffiGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.02.90

Side
40

Skoleinspektør Bo Pedersen Bro indstilles som nr. 1.

Ved indstillingen var der navnligt lagt vægt på følgende for- 
maliserede mål:
-Højt informationsniveau 
-Opfølgning i elevsager 
-Uddelegering af sager 
“Ledelseserfaring 
-Forsøgsorienteret 
-Motivere og igangsætte 
- Samarbe j dsvi H i g  
-Kunne sige til og fra 
-Kendskab til specialklasser 
-Åbenhed i dagligdagen.
KU1s indstilling vil forelægge til mødet.
Beslutning:



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.02.90

Side
41

Pkt.nr: 131
Journalnr 81.03 B.lbnr. 304
Sagsbehandler : GH Sagsid/lbnr. 354 Fdm. init
ANSØGNING - LEDENDE BIBLIOTEKAR

0>/

Sagsfremstilling
Kulturel Forvaltning den 18.12.89
Der er indkommet ansøgninger fra:

Lisbeth Romdal 
Ebbe Larsen

Elsebeth Kristensen 
Jens Chr. Horn Andersen 
Margareta Jensen 
Benny Rolf Pedersen 
Ulla Simonsen 
Søren Willumsen 
Steen Knuth Mortensen 
Marianne Aastrup 
Lisbeth Nielsen 
Helle Winther

Thomas Barfoed 
Annette E. Petersen 
Keld Jensen
Inger Østergård 
Tove W. Kjeldsen 
Inger K. Møller
Birthe Christensen 
Inger V. Larsen

Kulturel forvaltning den 22.01.90.
Samtaleudvalget (skoledirektør, led. deltidsbibliotekar, op
landsbibliotekar Margrete Haugen, fmd. kulturelt udvalg Svend 
Erik Isakson):

Det af KU nedsatte samtaleudvalg har d.d. efter samtale med 
de indkaldte 5 ansøgere besluttet at anbefale kulturelt ud
valg at indstille

Ved udvælgelsen af ansøgere til samtale og ved indstillingen 
er der navnlig lagt vægt på ansøgerens ledelseserfaring, 
selvstændige initiativer, erfaringer i biblioteksudvikling og 
biblioteksfaglige engagement.

KU1 s indstilling vil forelægge til mødet.
Beslutning:

Elsebeth Kristensen som nr. 1



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.02.90

Side
42

Pkt.nr: 132
Journalnr 81.03 B.lbnr. 666
Sagsbehandler : BD Sagsid/lbnr. 353 Fdm. init

ANSæTTELSE AF PROJEKTKOORDINATOR

Sagsfremstilling:
Elvi Weinreich er pr. 1.8.1990 ansat som projektkoordinator 
til igangsætning af et tværfagligt udviklingsprojekt på 
ældreområdet.
Elvi Weinreich kommer fra et job som viceforstander på 
Amtssygehuset i Gentofte.

Beslutning:



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.02.90

Side
43

Journalnr.... : 81.01.00 B.lbnr. 663
Sagsbehandler : KB Sagsid/lbnr. 331
INDHENTET UDTALELSE

Pkt.nr: 133 

Fdm. init.

Sagsfremstilling;
Efter indhentet udtalelse indstiller skoleinspektør Jørgen 
Larsen, Solbakkeskolen følgende lærere til oprykning til 
overlærere med virkning fra 1. februar 1990:

Lærer Jørgen Jean Nielsen ,

Lærer Louise Tuxværd Elmquist,

Beslutning:



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.02.90

Side
44

Pkt.nr: 134
Journalnr 81.01.00 B.lbnr. 658
Sagsbehandler : KB Sagsid/lbnr. 314 Fdm. init

FUNKTIONSBESTEMT OVERASSISTENTSTILLING

Sagsfremstilling:
Under henvisning til ansøgning fra assistent Lisa Kielsgård 
foreslås henset til stillingens omfang, at funktionen som 
EDB-medarbejder ændres fra assistent i en lønramme bestående 
af skalatrinene 15-17, 19-21, 23 til lønramme K 19, skalatri
nene 25-29, med virkning fra 1. januar 1990.

Stillingsbeskrivelse vedlagt.

Beslutning:



J/EGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.02.90

Side
45

Pkt.nr: 135
Journalnr.... : 81.36.00 B.lbnr.
Sagsbehandler : SK Sagsid/lbnr. 110 Fdm. init.

PERSONALESAG VEDR. EN ENKELT TJENESTEMANDSANSAT
SK

Sagsfremstilling:
Der ønskes en drøftelse samt ØK's indstilling til evt. for
handling med HK og KL:

ØK har behandlet sagen den 08.10.90, nr. 9
Godkendt

01.02.90 kommunaldirektøren.
Forelæggelse af forhandlingsresultat mellem HK og KL.
Beslutning:



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.02.90

Side
46

Journalnr.... : 81.01.04 B.lbnr. 360
Sagsbehandler : KB Sagsid/lbnr. 259

OMKLASSIFICERING

Pkt.nr: 136 

Fdm. init.

Kb

Sagsfremstilling;
Ved skrivelse pr. 30.11.89 søger Metal-Frederikssund om føl
gende ændring i Ove Skippers afslønning;

-Opnormering til montør i K 16, jfr. overenskomstens § 21, 
stk 2 a.

-Tildeling af dispositionstillæg, jfr. overenskomstens § 6,1. 

-Tildeling af midler fra lokallønpuljen.

Kommunaldirektøren d. 19.12.89.

På baggrund af ovenstående er der pr. 18. december 1989 af
holdt møde mellem Dansk Metal og Jægerspris kommune, jfr. 
mødereferat vedlagt sagen.

Økonomiudvalget skal herefter tage stilling til spørgsmålet 
om opnormering til montørstilling som tildeling af dispositi
onstillæg - sidstnævnte anbefales.
Der ønskes samtidig stillingtagen/drøftelse om kommunaldirek
tørens kompetance i lignende situationer.

Beslutning:



JÆGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.02.90

Side
47

Journalnr...
Pkt.nr: 137

.. : 00.01A06 B.lbnr.
Sagsbehandler : SK Sagsid/lbnr. 114 Fdm. init.

KOMMUNERNES LANDSFORENING

Sagsfremstilling:
Kommunalpolitisk information:

Nr. 1001 
04.01.90

Nøgletal til støtte for dimensioneringen af de 
kommunale skatteforvaltninger.

Nr. 1003 
26.01.90

Ansættelses- og uddannelsesforhold for kontor
elever i kommunerne.

Nr. 1004 
26.01.90

Arbejdsmiljø på plejehjemsområdet - plejehjems
fremstød.

Administrativ information:

Nr. 2002 
04.01.90

Honorarer til alment praktiserende tandlæger 
for behandling af børn og unge under 18 år.

Nr. 2003 
04.01.90

Fortolkning af overenskomst mellem Falcks Red
ningskorps A/S og Kommunernes Landsforening om 
brandslukning mv.

Nr. 2004 
04.01.90

Indbetaling af bidrag til "Udviklingsfonden for 
Håndværkere og Teknikere".

Nr. 2006 
09.01.90

Administration af medicintilskud til bistands
lovens § 58.

Nr. 2008 
11.01.90

Orientering om resultatet af aftale- og overens
komstfornyelserne pr. 1. april 1989.

Nr. 2009 
11.01.90

Ophør af meddelelse om adresser til Danmarks 
Radio, Licenskontoret.

Nr. 2010 
18.01.90

Orientering om resultatet af aftale- og overens- 
enskomstfornyelserne pr. 1. april 1989.

Nr. 2011 
18.01.90

Budgettering af generelle tilskud 1991-1994.

Nr. 2015 
25.01.90

Nye regler for indretning af skurvogne.

Nr. 2016 
25.01.90

Ændring af kilometergodtgørelse pr. 1. februar 
1990.

Nr. 2017 
25.01.90

Lønindeholdelse i feriepenge.



J/EGERSPRIS KOMMUNE
ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.02.90

Side
48

Nr. 2018 
25.01.90

Ny udgave af blanketten "Forespørgsel om ejen
domsoplysninger" .

Nr. 2019 
25.01.90

Brugerbetaling for lån af musikplader og -bånd.

Nr. 2020 
26.01.90

Regulering af honorarer til alment praktiserende 
tandlæger for behandling af børn og unge under 
18 år.

Nr. 2021 
26.01.90

Ændring i overenskomst om børne- og ungdomstand
pleje pr. 1. februar 1990.

Nr. 2022 
01.02.90

Ny tærskelværdi for EF-indkøb.

Nr. 2023 
01.02.90

Den fremtidige skatteadministration.

Nr. 2024 
01.02.90

Indførelse af tillidsrepræsentantregler for 
lærerpersonale i folkeskolen.

Nr. 2025 
01.02.90

Resultat af opgørelse over antallet af normerede 
stillinger i skatteforvaltningen pr. 01.01.90.

Nr. 2026 
01.02.90

Strejkevarsel for medlemmer af Journalistfor
bundet .

Beslutning:
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ØKONOMIUDVALGET

Dato
12.02.90

Side
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Pkt.nr: 138
Journalnr. 00.00 B .lbnr
Sagsbehandler : KH Sagsid/lbnr. 115 Fdm. init
MEDDELELSER FRA:

Sagsfremstilling:
a . Formanden
b. Øvrige medlemmer
c. Komm.dir. 
Beslutning:

W

c/.


